
P r o t o k ó ł   Nr  XL /2010 
 
 
z sesji Rady Gminy Zarszyn odbytej w dniu 31 marca  2010 r. w sali posiedzeń Urzędu Gminy  
Zarszynie. 
  
Początek sesji - godz. 10:00      zakończenie - godz. 12:25 
 
Radni obecni : 
     
     1.   Konieczny Janusz 

2. Dębski Janusz  
3. Niemiec Wojciech       
4. Tomków Krzysztof       
5. Malik Adam     
6. Małek Janusz          
7. Mindur Andrzej 
8. Stączek Ryszard         
9. Szajna Anna         
10. Trygar Krystyna  
11. Węgrzyn Maria  

      12. Gierad Alfreda 
      13.Ołowiańczyk Zygmunt 
      14. Michalski Edward     
      15. Kuzianik Alicja 
 
 
Ponadto w sesji uczestniczyli : 
 
 -Wójt Gminy Zarszyn      - Pan Andrzej Betlej 
- Zastępca Wójta Gminy     - Pan Zbigniew Dec 
- Sekretarz Gminy Zarszyn     - Pan Andrzej Piotrowski 
- Skarbnik Gminy      - Pani Ryszarda Mikołajek 
- Radca prawny       - Pani Agata Kustra Frączek 
- Kierownicy jednostek organizacyjnych i referatów gminy 
- Sołtysi 
 
Porządek obrad : 
 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Przedstawienie porządku obrad. 
3. Wniesienie poprawek i uwag do protokołu z poprzedniej sesji. 
4. Interpelacje radnych. 
5. Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy w okresie między sesjami, w tym 
    z  realizacji uchwał Rady Gminy. 
6. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały własnej Nr XXXIX/275/2010 Rady 
    Gminy Zarszyn z dnia 24 lutego 2010 r w sprawie zmian w uchwale budŜetowej 
     na 2010 rok. 

 7. Podjęcie uchwały  w sprawie zmian w uchwale budŜetowej na 2010 r.  
            8. Podjęcie uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na zawarcie porozumienia 
      międzygminnego z Gminą Krosno. 
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 9. Ocena realizacji inwestycji gminnych za 2009 r.   
 10. Wolne wnioski i zapytania. 
 11. Odpowiedzi na wolne wnioski i zapytania. 
 12. Zakończenie sesji.  
        
  
Ad.1. Sesję otworzył Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny, który powitał zebranych 
i na podstawie listy obecności stwierdził, Ŝe w sesji uczestniczy 15 radnych. Obrady były zatem 
prawomocne do podejmowania uchwał. 
 
Ad.2. Na wniosek Wójta  Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny zaproponował 
włączyć do porządku obrad dodatkowy projekt uchwały w sprawie uchylenia uchwały  
własnej Nr XXXIX/274/2010 Rady Gminy Zarszyn z dnia 24 lutego 2010 r  w sprawie udzielenia 
pomocy finansowej dla Gminy  Miasta Sanoka.  
W/w zmiany w porządku obrad radni przyjęli jednomyślnie.  
Realizację dodatkowego punktu ustalono  po pkt.9dotychczasowego porządku obrad. 
 
Innych propozycji zmian w porządku obrad  nie wniesiono. 
 
Po wprowadzeniu w/w zmian porządek obrad przedstawiał się następująco: 
 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Przedstawienie porządku obrad. 
3. Wniesienie poprawek i uwag do protokołu z poprzedniej sesji. 
4. Interpelacje radnych. 
5. Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy w okresie między sesjami, w tym 
    z  realizacji uchwał Rady Gminy. 
6. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały własnej Nr XXXIX/275/2010 Rady 
    Gminy Zarszyn z dnia 24 lutego 2010 r w sprawie zmian w uchwale budŜetowej 
     na 2010 rok. 

 7. Podjęcie uchwały  w sprawie zmian w uchwale budŜetowej na 2010 r.  
            8. Podjęcie uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na zawarcie porozumienia 
      międzygminnego z Gminą Krosno. 
 9. Ocena realizacji inwestycji gminnych za 2009 r.   
           10. Podjęcie uchwały w sprawie uchylenia uchwały Nr XXXIX/274/2010 Rady Gminy  
      Zarszyn z dnia 24 lutego 2010 r w sprawie udzielenia pomocy finansowej  dla Gminy 
     Miasta Sanoka. 
 11.Wolne wnioski i zapytania. 
 12.Odpowiedzi na wolne wnioski i zapytania. 
 13.Zakończenie sesji.  
 
 
Ad. 3. Nie wniesiono uwag i propozycji zmian do protokołu z poprzedniej sesji Rady Gminy. 
        
Ad. 4.  W punkcie interpelacje radnych – głosu nie zabierano. 
 
Ad. 5. Wójt Gminy złoŜył sprawozdanie ze swojej działalności w okresie między sesjami , a takŜe 
z realizacji uchwał Rady Gminy,  ilości wydanych zarządzeń  i  z działalności poszczególnych 
referatów w Urzędzie Gminy.  Informacje te stanowią załączniki do protokołu.  
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Nad złoŜonym sprawozdaniem w dyskusji głos zabrali : 
 
- Radny Wojciech Niemiec który  poprosił o udzielenie informacji na temat moŜliwości poprawy 
bezpieczeństwa na imprezach masowych w związku z uczestnictwem Sekretarza Gminy w naradzie 
na temat „Wymiana doświadczeń i moŜliwości poprawy bezpieczeństwa na imprezach masowych” 
zorganizowanej przez Podkarpacki Urząd Wojewódzki Wydział Bezpieczeństwa i Zarządzania 
Kryzysowegooraz Komendę Wojewódzką Policji w Rzeszowie; 
- zapytał  kiedy zostaną rozpoczęte prace na zadaniu  pn.. „Budowa sieci kanalizacyjnej  
w BaŜanówce i Pielni i  sieci wodociągowej w Długiem”. 
 
- Radny Janusz Dębski, który poprosił o  przybliŜenie tematu planowanej budowy oświetlenia  
hybrydowego na terenie Gminy Zarszyn. 
Wójt odpowiedział: 
- Radnemu Wojciechowi Niemcowi, Ŝe obecnie trwa procedura przetargowa polegająca na 
wyłonieniu wykonawcy robót na zadaniu pn. „Budowa sieci kanalizacyjnej w BaŜanówce i Pielni 
 i  sieci wodociągowej w Długiem”. 
 
- Radnemu Januszowi Dębskiemu , Ŝe na budowę oświetlenia hybrydowego złoŜony został wniosek 
do Urzędu Marszałkowskiego i oczekiwane jest  rozstrzygnięcie. 
 
- Sekretarz Gminy odpowiedział Radnemu Wojciechowi Niemcowi, Ŝe z uwagi na potrzebę 
poprawy bezpieczeństwa na imprezach masowych znacznie zostały zaostrzone przepisy dot.  
organizacji  imprez masowych i zapewnienie na nich bezpieczeństwa publicznego.  
W związku z tym w najbliŜszym okresie czasu zorganizowane  zostanie  szkolenie dla Prezesów 
klubów sportowych, straŜy poŜarnych,  kół  gospodyń, w toku którego zostaną przekazane ustalenia 
i informacje z narady odbytej w Rzeszowie. 
 
Przewodniczący Rady Gminy stwierdził,  iŜ Rada Gminy przyjęła sprawozdanie Wójta. 
 
Ad. 6. Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny otworzył dyskusję nad projektem 
uchwały w sprawie zmiany uchwały własnej Nr XXXIX/275/2010 Rady Gminy Zarszyn z dnia 
24 lutego 2010 r w sprawie zmian w uchwale budŜetowej na 2010 rok. 
 
- W związku z Uchwałą Nr VI/965/2010 Kolegium Regionalnej Izby Obrachunkowej w Rzeszowie 
w wyniku zbadania Uchwały Nr XXXIX/275/2010 Rady Gminy Zarszyn z dnia 24 lutego 2010 r  
w sprawie zmian w uchwale budŜetowej na 2010 r wskazało nieprawidłowość polegającą na 
nieokreśleniu w treści uchwały budŜetowej na 2010 r dochodów i wydatków związanych ze 
szczególnymi zasadami wykonywania budŜetu jednostki samorządu terytorialnego wynikającymi  
z odrębnych ustaw, tj. wpływów z tytułu opłat i kar za korzystanie ze środowiska oraz wydatków 
związanych z finansowaniem ochrony środowiska i gospodarki wodnej. W związku z powyŜszym 
istnieje konieczność podjęcia uchwały określającej w jej treści dochodów i wydatków związanych 
ze szczególnymi zasadami  wykonywania budŜetu gminy wynikającymi z ustawy Prawo ochrony 
środowiska oraz niektórych innych ustaw. Jest to konsekwencja zmian wprowadzonych nowelizacja 
ustawy o finansach publicznych, likwidującą Gminne Fundusze Ochrony Srodowiska. 
 
- Przewodnicząca Komisji Gospodarki Komunalnej Budownictwa i Finansów Pani Krystyna Trygar 
oznajmiła,Ŝe przedmiotowy projekt uchwały był analizowany na posiedzeniu Komisji w dniu 
30 marca 2010 r i został pozytywnie zaopiniowany. 
 
Innych głosów w dyskusji nie zabierano.  
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 Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny poddał pod głosowanie projekt 
uchwały w sprawie zmiany uchwały własnej Nr XXXIX/275/2010 Rady Gminy Zarszyn z dnia  
24 lutego 2010r.  w sprawie zmian w uchwale budŜetowej na 2010 rok. Uchwała  podjęta została 
jednomyślnie.  W głosowaniu udział brało 15 radnych. Uchwała  ta stanowi załącznik do protokołu. 

 
Ad. 7. Kolejny projekt uchwały dotyczył zmian w uchwale budŜetowej na 2010 r. 
 
- W imieniu Wójta głos zabrała Skarbnik Gminy Pani  Ryszarda Mikołajek , która przedstawiła 
projekt zmian w uchwale budŜetowej zarówno po stronie dochodów, jak i wydatków , a ponadto 
poinformowała na podstawie jakich dotacji celowych i środków te zmiany zostały do budŜetu na 
2010 r. zaproponowane.  
 
- Przewodnicząca Komisji Gospodarki Komunalnej Budownictwa i Finansów Pani Krystyna Trygar 
oznajmiła, Ŝe projekt zmian w uchwale budŜetowej na 2010 r. był przedmiotem szerokiej dyskusji 
na posiedzeniu Komisji w dniu 30 marca 2010 r. i został jednomyślnie  zaakceptowany. 
 
W dyskusji głos zabrali : 
 
- Radny Janusz Dębski zapytał, czy zadanie związane z nadawaniem nazw ulic w Posadzie 
Zarszyńskiej i Zarszynie zostało juŜ zakończone. Zapytał takŜe o odczucia społeczne w związane 
z tym tematem, czy mieszkańcy chętnie dokonują przemeldowania, czy wykupują  tablice  
z zmienionym adresem zamieszkania. Kolejne zapytanie dotyczyło, zamierzeń ujęcia w projekcie 
przyszłoroczne   budŜetu  gminy odpowiedniej  kwoty z przeznaczeniem  na dalsze nazewnictwo  
ulic  w kolejnych miejscowościach  gminy.  
- Drugie zapytanie dotyczyło  celu na jaki  zostaną przeznaczone środki z z działu 900 „Gospodarka 
komunalna i ochrona środowiska”  w kwocie  19 762,74 zł. Radny zapytał, czy to będzie polityka 
długofalowa i środki te zostaną przeznaczone na zakupu pojemników, kontenerów i ich opróŜnianie 
czy teŜ na doposaŜenie ZGK w  urządzenia niezbędne dla  poprawy stanu utrzymania  czystości na 
terenie gminy. 
 
- Radna Alfreda Gierad poprosiła , aby po zakończeniu prac związanych z nadawaniem nazw ulic  
w Posadzie Zarszyńskiej i Zarszynie przystąpiono do realizacji tego  zadania w Odrzechowej, 
dodając jednocześnie , „aby realizacja tego typu zadania nie rozpoczęła i nie zakończyła się jedynie 
na tych miejscowościach”.  
 
Sekretarz Gminy Andrzej Piotrowski odpowiedział Radnym Dębskiemu i Gierad, Ŝe 2/3 
mieszkańców Posady Zarszyńskiej juŜ wykupiło tabliczki z nazwami ulic i dokonało 
przemeldowania. Stwierdził , iŜ ogólnie  mieszkańcy są  zadowoleni z podjętego działania. 
W niedługim okresie czasu zostaną zamontowane tablice z nazwani ulic w tej miejscowości 
usytuowane w ciągu dróg:powiatowej, gminnych i wewnętrznych. 
Natomiast dla  miejscowości  Zarszyn jest juŜ wykonany  operat numeracji porządkowych 
nieruchomości. Pan Sekretarz dodał , iŜ  zadanie związane z wprowadzeniem nazw ulic   
w Zarszynie i Posadzie Zarszyńskiej  zostanie wykonane w 100% do końca 2010 r. 
Kolejną miejscowością, w której  będą nadawane nazwy ulic będzie  Odrzechowa o ile pozwolą 
środki, jeszcze w roku 2010 zostanie zlecone wykonanie operatu geodezyjnego numeracji 
porządkowych nieruchomości w tej miejscowości. 
 
- Włączając się do dyskusji w tej sprawie Sołtys Franciszek Gajewski powiedział, Ŝe wśród 
społeczeństwa tych miejscowości są równieŜ i głosy negatywne związane z nadawaniem nazw ulic, 
co wiąŜę się z dodatkowymi kosztami pośrednimi  tj.  kosztami ponoszonymi na zmianę 
paszportów, praw jazdy itp. 
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- Sekretarz Gminy odpowiedział  Sołtysowi Gajewskiemu,  Ŝe mieszkańcy ustawowo zwolnieni 
są z opłaty za wydanie dowodu osobistego, natomiast za wydanie dokumentów  tj. prawo jazdy czy 
paszport  niestety muszą uiszczać  opłaty. 
 
-    Skarbnik Gminy Ryszarda Mikołajek wyjaśniła kwestie  wydatkowania środków z działu 900- 
Gospodarka Komunalna i Ochrona Środowiska zaproponowała ,by  wspólnie z Komisją Rolnictwa  
i Ochrony Środowiska opracować  plan rozdysponowania tych środków na ochronę środowiska. 
Ponadto poinformowała, Ŝe środki planowane w tym dziale,  nie wykorzystane w danym roku 
przechodzą w budŜecie na rok następny. 
 
- Radna Anna Szajna podziękował Wójtowi za to, Ŝe w ramach tegorocznego  budŜetu  będzie 
realizowany ze środków „powodziowych” remont drogi gminnej  w Nowosielcech . Radna zapytała  
jednocześnie,  czy w ramach  odbudowy tej drogi będą przebudowane i oczyszczone przydroŜne 
rowy i przepusty. 
 
- Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej Przestrzennej Rolnictwa i Ochrony Środowiska Pan 
Bogusław Rakoczy wyjaśnił Radnej Annie Szajna, Ŝe ze środków na usuwanie skutków klęsk 
Ŝywiołowych  moŜna jedynie odbudowywać   nawierzchnie dróg,  natomiast  poprawa stanu 
przydroŜnych rowów musi zostać uzyskana w drodze wykonana robót w ramach  środków 
własnych gminy. 
 
- Przewodniczący Rady Gminy odniósł się do wypowiedzi Radnej Gierad dodając, iŜ nie zna 
przypadku, aby  róŜnego rodzaju działania podejmowane w Gminie zaczynały się i kończyły 
jedynie w Zarszynie i Posadzie Zarszyńskiej.  
 
 Wobec braku innych głosów w dyskusji Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz 
Konieczny poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zmian w uchwale budŜetowej na 
2010 rok. Uchwała podjęta została jednomyślnie. W głosowaniu udział brało 15 radnych. Uchwała 
stanowi załącznik do protokołu.  
 
Ad. 8. Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny otworzył dyskusję nad projektem 
uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na zawarcie porozumienia międzygminnego z Gminą Krosno. 
 
- Wójt Gminy uzasadniając celowość podjęcia przedmiotowej  uchwały poinformował,  Ŝe 
podstawie art. 3  pkt. 2  ustawy o utrzymaniu czystości i porządku w gminach z dnia 13 września 
1996 r. (Dz. U. z 2005 r. Nr 236, poz. 2008 z późn. zm.) gminy zapewniają czystość i porządek na 
swoim terenie i tworzą warunki niezbędne do ich utrzymania. Od kilku lat nieczystości stałe z 
terenu naszej gminy wywoŜone są do zagospodarowania, utylizacji i składowania przez Zakład 
Unieszkodliwiania Odpadów przy MPGK w Krośnie, jako jedyny zakład spełniający wymogi 
ustawowe na obszarze południowej części woj. podkarpackiego. 
Z racji przyjęcia do obsługi gmin pozamiejskich (w tym Gminy Zarszyn) zdolność przyjmowania 
odpadów przez ten Zakład kończy się, co wymaga zarówno rozbudowy linii technologicznych             
w Krośnie, jak i składowiska odpadów przerobionych w Dukli. Stąd teŜ, dla umoŜliwienia obsługi 
gmin wiejskich w przyszłości, z inicjatywy Prezydenta Miasta Krosna przystąpiono do wdraŜania 
prac przygotowawczych do realizacji tego zadania. 
W związku z tym Gmina Zarszyn zawiera z Gminą Krosno porozumienie dotyczące partycypacji          
w kosztach budowy dodatkowej linii do segregacji odpadów, jak równieŜ w dalszej przyszłości  
budowy i wspólnej eksploatacji składowiska odpadów komunalnych w Dukli. 
PowyŜsze w niedalekiej przyszłości zapewni naszej Gminie prawidłową i nieprzerwaną gospodarkę 
odpadami zgodnie z Regulaminem utrzymania czystości i porządku, uchwalonym w oparciu                
o prawo krajowe i wspólnotowe. Na zakończenie Pan Wójt dodał, iŜ podjęcie  uchwały  w sprawie  
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wyraŜenia zgody na zawarcie porozumienia międzygminnego z Gminą Krosno uwaŜa za zasadne 
i potrzebne.  
 
- Przewodnicząca Komisji Gospodarki Komunalnej Budownictwa i Finansów Pani Krystyna Trygar 
poinformowała, Ŝe na posiedzeniu Komisji w dniu 30 marca 2010 r. członkowie Komisji  dokonali  
analizy w/w projektu uchwały. Po przeprowadzonej szerokiej dyskusji  jednomyślnie wyraŜono 
zgodę na zawarcie porozumienia, uzasadniając powyŜsze stanowisko tym, iŜ obecnie nie ma innej 
alternatywy odbioru odpadów komunalnych z terenu Gminy Zarszyn, jak tylko  przez Zakład 
Unieszkodliwiania Odpadów w Krośnie.  
 
Innych głosów w dyskusji nie zabierano. 
 
- Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny poddał pod głosowanie projekt uchwały  
w sprawie wyraŜenia zgody na zawarcie porozumienia międzygminnego z Gminą Krosno. 
Uchwała podjęta została jednomyślnie. W głosowaniu udział brało 15 radnych. Uchwała ta stanowi 
załącznik do protokołu. 
 
Ad. 9.   W dziewiątym punkcie porządku obrad przystąpiono do  oceny realizacji inwestycji 
gminnych za 2009 r.  Sprawozdanie  w powyŜszej sprawie przesłane zostało radnym wraz 
 z materiałami na sesję Rady Gminy.  
 
W dyskusji nad złoŜonym sprawozdaniem głos zabrali : 
- Radny Janusz Dębski, który  wnioskował o  to, aby procedura przygotowywania dokumentacji  
przetargowej   na dane inwestycje była w miarę moŜliwości sporządzana  w krótszym czasie ,  tak 
aby zapewnić odpowiedni czasokres  na ich realizację i oddanie w terminie. Radny jednocześnie 
zapytał Wójta , czy nie widzi w tym względzie  potrzeby kadrowego wzmocnienia Referatu 
Inwestycji i Gospodarki Mieniem Gminy. 
 
- Radna Krystyna Trygar , która  zapytała o obecny stan budowy dodatkowej sieci wodociągowej 
i kanalizacyjnej w miejscowości Posada Zarszyńska, gdzie planowany  termin zakończenia robót na 
tym zadaniu ustalono na dzień 30.03.2010 r. 
 
- Radny Zygmunt Ołowiańczyk, który  zapytał , co jest przyczyną tego ,  Ŝe rozbudowa Szkoły 
Podstawowej w Odrzechowej  od 8 lat nie moŜe zostać ukończona . 
 
- Radny Krzysztof Tomków, który  stwierdził, Ŝe mając ostatnio częsty kontakt z pracownikami  
Referatu Inwestycji i Gospodarki Mieniem Gminy zauwaŜył , iŜ Referat  ten  jest nie doszacowany 
kadrowo w stosunku do duŜego obciąŜenia pracą.  Z uwagi na duŜą ilość realizowanych  zadań 
inwestycyjnych na terenie gminy, wnioskował o  kadrowe jego wzmocnienie. Ponadto Radny 
stwierdził,iŜ dobrze byłoby,  aby chociaŜ jeden z pracowników  tego Referatu pomagał przy 
sporządzaniu  i rozliczaniu wniosków przygotowywanych w danym środowisku na terenie gminy, 
bowiem lokalni liderzy nie zawsze są do tego przygotowani, bądź nie są dyspozycyjni czasowo. 
 
- Na wyŜej wymienione wnioski i zapytania odpowiedzi udzielił Kierownik Referatu Inwestycji 
 i Gospodarki Mieniem Gminy Pan Eugeniusz Mazur informując ,: 
- Radnego Janusza Dębskiego, Ŝe  procedura sporządzania dokumentacji przetargowej na dane 
inwestycje jest przygotowywana zgodnie z ustawą o zamówieniach publicznych  oraz ksiąŜką 
procedur do poszczególnych programów operacyjnych,  
- Radną  Krystyną  Trygar, Ŝe 29 marca 2010 r wykonawca zgłosił zakończenie robót na zadaniu 
„Budowa sieci wodociągowej i kanalizacyjnej w Posadzie Zarszyńskiej” wykonując pełny zakres 
robót objętych umową. 
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- Radnego  Zygmunta  Ołowiańczyka , Ŝe pomimo kilkakrotnie składanych na przestrzeni ostatnich 
lat przez Wójta wniosków do Urzędu Marszałkowskiego o dofinansowanie zadania”Rozbudowa 
Szkoły Podstawowej w Odrzechowej” nie udało się  pozyskać środków na ten cel. W powyŜszej 
sprawie złoŜony został protest do Wojewody Podkarpackiego, który został jednak oddalony 
w związku z nie uzyskaniem na etapie oceny merytorycznej wymaganej minimalnej liczby punktów 
w odniesieniu do ostatniego wniosku w tej sprawie. Z uwagi na brak pozyskania środków  
z Europejskiego Funduszu Rozwoju Regionalnego nie przystąpiono w 2009 r. do realizacji tego 
zadania, [poniewaŜ  w budŜecie gminy równieŜ nie ma wolnych środków własnych na ten cel. 
 
- W uzupełnieniu wypowiedzi Kierownika Referatu Wójt Gminy dodał, Ŝe na terenie naszej gminy 
było i  jest prowadzonych duŜo róŜnego rodzaju inwestycji. Według prowadzonego rejestru 
inwestycji od 1999 r. zrealizowano 237 zadań..  W sprawie projektów budowlanych  Wójt dodał, 
iŜ dobrą praktyką realizowaną w Urzędzie Gminy Zarszyn  jest posiadanie projektów  
przygotowanych wcześniej. Niemniej jednak  prawie wszystkie projekty przed złoŜeniem wraz   
z wnioskiem o środki finansowe trzeba jeszcze uaktualnić. Następnie powiedział, Ŝe ustawa  
o zamówieniach publicznych ulega ciągłym modyfikacjom. Stwierdził równieŜ iŜ przygotowanie 
procedury przetargowej jest pracochłonne, przetargi są przedmiotem licznych kontroli i  trzeba 
dołoŜyć wszelkich starań,aby procedura przetargowa zawsze przebiegała zgodnie z obowiązującym 
prawem. 
 
- Sekretarz Gminy stwierdził,Ŝe w związku ze zwiększeniem ilości realizowanych zadań w tym 
róŜnego rodzaju wniosków,  w niedługim okresie czasu  rozwaŜane  będzie  wzmocnienie kadrowe 
poszczególnych referatów, niemniej jednak wymaga to jednoczesnego zwiększenia funduszy płac,  
o którym decydować będzie Rada Gminy. 
 
 Na zakończenie dyskusji Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny stwierdził, iŜ Rada 
Gminy  przyjęła sprawozdanie z realizacji inwestycji na terenie gminy zrealizowanych w 2009 r. 
oraz kontynuowanych w roku bieŜącym.  
 
Ad. 10. W dziesiątym punkcie porządku obrad przystąpiono do realizacji przyjętego do porządku 
obrad dodatkowego projektu uchwały w sprawie uchylenia Uchwały Nr XXXIX/274/2010 Rady 
Gminy Zarszyn z dnia 24 lutego 2010 r. w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Gminy 
Miasta Sanoka. 
 
 Na wstępie Wójt Gminy zgłosił autopoprawkę  do zapisu §1, w myśl której treść tego 
paragrafu  otrzymuje brzmienie:” Uchyla się uchwałę Nr XXXIX/274/2010 Rady Gminy Zarszyn 
 z dnia 24 lutego 2010 r. w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Gminy Miasta Sanoka”. 
Następnie uzasadniając celowość podjęcia przedmiotowej uchwały powiedział, Ŝe dotacji celowej 
dla Gminy Miasta Sanoka na realizację porozumienia w sprawie przystąpienia do przetargu na 
rezerwację częstotliwości 3600-3800 MHz(WiMAX) w obszarze przetargowym 09.3 udzielono na 
podstawie porozumienia między jednostkami samorządu terytorialnego. Stąd teŜ  nie występuje 
obowiązek podejmowania uchwały o pomocy finansowej. Takie stanowisko w przedmiotowej 
sprawie zajęła Regionalna Izba Obrachunkowa w Rzeszowie.  
 
 Przewodnicząca Komisji Gospodarki Komunalnej Budownictwa i Finansów Pani Krystyna 
Trygar oznajmiła, Ŝe członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali projekt przedmiotowej uchwały.  
 
 Innych głosów w dyskusji nie zabierano.  
 
- Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny poddał pod głosowanie projekt uchwały 
w sprawie  uchylenia Uchwały Nr XXXIX/274/2010 Rady Gminy Zarszyn z dnia 24 lutego 2010 r.  
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w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Gminy Miasta Sanoka. Uchwała podjęta została 
jednomyślnie. W głosowaniu udział brało 15 radnych. Uchwała ta stanowi załącznik do protokołu.  
 
Ad. 11. W wolnych wnioskach i zapytaniach głos zabrali : 
- Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny, który  przypomniał radnym, Ŝe dzień  
30 kwietnia br, jest nieprzekraczalnym terminem  składnia oświadczeń majątkowych; 
 
- Radna Krystyna Trygar, która stwierdziła, iŜ pomimo przeprowadzonego przez Powiatowy Zarząd 
Dróg w Sanoku remontu drogi powiatowej w Posadzie Zarszyńskiej i wykonanego odwodnienia w 
niektórych miejscach na jezdni tej drogi nadal woda zbiera się i nie odpływa .Zapytała, czy Wójt 
Gminy posiada informacje dotyczące terminu wykonania chodników w ciągu tej drogi. 
Ponadto zapytała na jakim obecnie etapie jest sprawa zwrotu majątku dla spadkobiercy dawnych 
właścicieli majątku w Zarszynie i Posadzie Zarszyńskiej. 
Kolejny raz wnioskowała o  to, aby ostatecznie zobowiązać  właściciela budynku w Posadzie 
Zarszyńskiej do jego rozbiórki. Budynek ten w trakcie poŜaru uległ częściowemu zniszczeniu  
i obecnie szpeci swoim wyglądem,  a ponadto zagraŜa bezpieczeństwu publicznemu; 
 
- Radny Andrzej Mindur, który  wnioskował  o systematyczne wykonywanie  remontu stanu 
nawierzchni dróg gminnych  na terenie Odrzechowej, a takŜe o przygotowanie projektu  na budowę 
brakującego  oświetlenia drogowego w  tej miejscowości. 
 
- Sołtys wsi Zarszyn Franciszek Gajewski, który  wnioskował o zakup dla ZGK w Zarszynie 
kosiarki bijakowej przystosowanej do wykaszania i odkrzaczania  przydroŜnych rowów. 
 
- Radny Wojciech Niemiec, który  poprosił o interwencje  w Powiatowym Zarządzie Dróg  
w Sanoku o wykonanie po zimie remontów  dróg powiatowych  Długie-BaŜanówka i BaŜanówka – 
Jaćmierz. Poprosił takŜe o wyŜwirowanie drogi wewnętrznej w BaŜanówce do gospodarstwa  
 P. Władysława Niemca. 
 
- Radny Adam Malik, który  poprosił o: 
zamontowanie tablic informacyjnych  z nazwami Posada Jaćmierska , Jaćmierz Przedmieście 
 i  Jaćmierz. Dodał, Ŝe w  tym roku  Jaćmierz będzie obchodził 650 lecie i przybędzie wielu obcych 
gości. Stąd zdaniem Radnego wskazanym jest , aby te  miejscowości te były właściwie 
oznakowane. 
Ponadto Radny Adam Malik stwierdził,Ŝe po przeprowadzonym  częściowym remoncie  drogi 
powiatowej na odcinku Zarszyn – Jaćmierz,  wyprofilowane  zostały rowy lecz nie wykonano  
zjazdów umoŜliwiających  dojazd do pól i poprosił o  interwencję w tej sprawie w Starostwie 
Powiatowym w Sanoku. 
Kolejna sprawa podniesiona przez Radnego Adama Malika dotyczyła zamontowania kilku lamp 
oświetlenia drogowego  obok Domu StraŜaka w Posadzie Jaćmierskiej. 
Radny zapytał teŜ jaki jest obecnie postęp  prac przy planowanej inwestycji Wojewódzkiego 
Zarządu Melioracji Urządzeń Wodnych w Rzeszowie w sprawie budowy  zbiornika retencyjnego w 
Pielni , jak teŜ  na jakim etapie znajdują się  prace związane z planowana  budową strzelnicy 
myśliwskiej w Posadzie Zarszyńskiej. 
 
- Radny Zygmunt Ołowiańczyk, który  wnioskował o wydzielenie w budŜecie gminy pewnej puli 
środków z przeznaczeniem na zakup masy asfaltowej niezbędnej do naprawy uszkodzeń 
nawierzchni  na drogach gminnych posiadających jezdnie o nawierzchni mioneralno-bitumicznej. 
 
- Sołtys Wsi Nowosielce Jan Stokłosa, który zapytał, czy w tym roku będą  zatrudnieni pracownicy 
interwencyjni. 
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- Radny Janusz Dębski , który zapytał kiedy zostanie przywrócona sprawność lampy 
oświetleniowej w Długiem k. remizy straŜackiej. 
 
- Radna Anna Szajna. Która  poprosiła,  aby z chwilą wystąpienia moŜliwości  przystąpić do 
budowy sieci wodociągowej w Nowosielcach. 
 
- Sołtys Wsi Posada Zarszyńska Aleksandra Rysz, która  poprosiła,  aby ujednolić na terenie całej 
gminy godziny włączania i wyłączania oświetlenia drogowego. 
 
Ad. 12. Odpowiedzi na wolne wnioski i zapytania udzielili: 
- Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej, Przestrzennej Rolnictwa i Ochrony Środowiska 
Pan Bogusław Rakoczy, który powiedział: 
- Radnej Trygar, Ŝe po ustaleniu  właściciela budynku w Posadzie Zarszyńskiej  podjęte będą 
działania zmierzające do powiadomienia Powiatowego Inspektora Nadzoru Budowlanego jako 
organu kompetentnego w tej sprawie, 
- Radnemu Mindurowi, Ŝe poprawa stanu nawierzchni dróg gminnych w Odrzechowej  zostanie 
wykonana w miarę posiadanych środków na ten cel, 
-Sołtysowi Gajewskiemu, Ŝe z uwagi na brak środków zakup kosiarki bijakowej przesunie się na 
lata następne,  
-Radnemu Wojciechowi Niemcowi , Ŝe w poruszonej przez Radnego sprawie wystosowane zostanie 
pismo do Powiatowego Zarządu Dróg.W  miarę posiadanych wolnych środków w budŜecie  
wyŜwirowana zostanie  droga wewnętrzna w BaŜanówce w kierunku do zabudowań P. Niemca, 
-Radnemu Malikowi , Ŝe na drogach gminnych wewnętrznych   nie ustawia się znaków z nazwą   
miejscowości , jedynie na drogach wyŜszej kategorii. Za wysokie koszty oznakowania nie 
uzasadniają oznakowywania dróg gminnych nazwami sołectw. 
-wystosowane zostanie pismo do Zarządu Dróg Powiatowych o wykonanie przepustów do pół przy 
drodze powiatowej Zarszyn-Jaćmierz, 
-Radnemu Zygmuntowi Ołowiańczykowi, Ŝe zasadnym byłoby wydzielić  w budŜecie gminy  
określoną  pulę środków na zakup masy asfaltowej celem likwidacji uszkodzeń nawierzchni 
bitumicznych na drogach gminnych i takie starania Referat będzie czynił. 
- Radnemu Januszowi Dębskiemu, iŜ wystosowane zostanie pismo do Posterunku  Energetycznego 
w Besku celem przywrócenia sprawności technicznej  lampy ulicznej przy budynku remizy OSP  
w Długiem.  
 
Sekretarz Gminy odpowiedział Radnemu Adamowi Malikowi, Ŝe planowana budowa strzelnicy  
w Posadzie Zarszyńskiej jest na etapie wydawania decyzji środowiskowej i uzgodnień  
w  Regionalnej Dyrekcji Ochrony Środowiska w Rzeszowie.  
 
Następnie Wójt Gminy Andrzej Betlej  udzielił informacji  
- Radnej Trygar , Ŝe wystosowane zostanie pismo do Starostwa Powiatowego w Sanoku celem 
poprawy stanu wykonanego jesienią 2009 r odwodnienia  drogi powiatowej w Posadzie 
Zarszyńskiej, 
- w sprawie zwrotu majątku po byłych właścicielach w Zarszynie i Posadzie Zarszyńskiej Wójt 
odpowiedział, Ŝe spadkobierca  wystosował pismo w sprawie naliczenia czynszu za majątek 
 i wniósł sprawę cywilną do Sądu Rejonowego. 
 
- Radnemu Mindurowi , Ŝe z uwagi na obostrzenia wynikające z Programu NATURA 2000 
zaistniała konieczność rezygnacji z  planowanej budowy oświetlenia  hybrydowego  
w Odrzechowej.. Na budowę oświetlenia tradycyjnego musi zostać opracowana pełna 
dokumentacja i wydane pozwolenie. Na to zadanie będą musiały  zostać wygospodarowane środki 
w budŜecie gminy. 
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-Radnemu Malikowi, Ŝe w celu zainstalowania  kilku lamp oświetlenia drogowego w Posadzie 
Jaćmierskiej niezbędnym jest w pierwszej kolejności opracowanie dokumentacji technicznej, 
Wójt poinformował, Ŝe obecnie trwają prace przy opracowywaniu dokumentacji pod budowę 
zbiornika retencyjnego w Pielni, 
 
- Sołtysowi Stokłosie Wójt odpowiedział, Ŝe w Powiatowym Urzędzie Pracy w Sanoku złoŜony 
zostanie wniosek o zatrudnienie na 2010 r. 5 lub 6 pracowników interwencyjnych, 
 
- Radnej Annie Szajna , Ŝe w miesiącu październiku br. złoŜony zostanie wniosek do Regionalnego 
Programu Operacyjnego  w Urzędzie Marszałkowski w Rzeszowie na budowę sieci wodociągowej 
w Nowosielcach.  O ile wniosek uzyska  akceptację  i zachowane zostaną terminy, procedury, oceny 
wniosków, moŜliwym terminem  rozpoczęcia  tej inwestycji moŜe być przypuszczalnie wrzesień 
2011 r., 
 
- Sołtys Rysz Aleksandrze , Ŝe czasem występują awarie oświetlenia drogowego,  na które 
administracja gminna nie ma  wpływu.  W dąŜeniu do uzyskania oszczędności z tytułu kosztów 
energii elektrycznej, podjęto decyzję o wyłączeniu od 1 kwietnia  2010 r. na obszarze całej gminy  
oświetlenia ulicznego w godzinach rannych i skróceniu czasu działania oświetlenia w porze 
wieczorowo-nocnej do godziny 23,30. 
 
 
Ad. 13. Na zakończenie sesji Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny podziękował 
wszystkim zebranym za aktywny udział w obradach stwierdzając , Ŝe  program sesji został w pełni 
zrealizowany. Następnie w imieniu własnym jak i Wójta Gminy złoŜył świąteczne Ŝyczenia 
Wielkanocne. Ogłosił czterdziestą  sesję Rady Gminy Zarszyn  w bieŜącej kadencji za zamkniętą. 
 
 
 
Protokołowała:      Przewodniczący 
Irena Kasza       Rady Gminy Zarszyn 
        mgr Janusz Konieczny 


